
 

                                P R O T O K Ó Ł   N R    30/2017 

  z  XXX  sesji Rady Gminy Rytwiany odbytej w dniu  26 kwietnia 2017 r.   

 w  siedzibie Urzędu Gminy  w Rytwianach. 

 

 

I. Obecni na sesji: 

  

1/  Radni według załączonej listy obecności    

2/  Grzegorz  Forkasiewicz - Wójt Gminy Rytwiany 

3/  Sekretarz Gminy – Marianna Stryszowska 

4/  Mirosława Szewczyk - Skarbnik Gminy Rytwiany 

5/  Sołtysi według załączonej listy obecności. 

 

II. Przebieg obrad: 

 

Obrady sesji trwały od godz. 8:10 do godz.  8:50 . 

Obecnych 14 radnych. Nieobecny radny Jan Tałaj.  

 

 

 

Pkt 1     

Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył obrady XXX sesji Rady 

Gminy Rytwiany,  powitał  wszystkich  zebranych,  stwierdził  prawomocność  



obrad i  przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 

2. Zatwierdzenie protokołu z sesji nr XXIX. 

3. Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata 

2017-2027. 

5. Podjęcie uchwały w /s zmiany w budżecie gminy na 2017 rok. 

6. Interpelacje i wolne wnioski. 

7.   Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Przedstawiony porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie 14 głosami 

(obecnych 14 radnych podczas głosowania). 

 

 

Pkt. 2 

 

Zatwierdzenie protokołu z sesji nr XXIX. 

 

Rada jednogłośnie 14 głosami zatwierdziła protokół z sesji nr XXIX. 

 

Pkt 3 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poprosił Wójta Grzegorza 

Forkasiewicza o informację o pracy Urzędu w okresie między sesjami. 

Wójt poinformował Radę o: 

- rozstrzygniętym przetargu i podpisanej umowie na remont drogi 

popowodziowej w Podborku. Wykonawcą remontu będzie Przedsiębiorstwo 

Robót Drogowych w Staszowie, 

 

- trwającej budowie chodników w Strzegomiu i Strzegomku. Inwestycja 

realizowana przez Starostwo Powiatowe w Staszowie przy współfinansowaniu 



przez Gminę Rytwiany, 

- w maju powinna zostać podpisana umowa w Urzędzie Marszałkowskim w 

sprawie dotacji  na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków, 

 

-  uzupełnieniu wniosku (poprzez złożenie wyjaśnień na prośbę Urzędu 

Marszałkowskiego) w sprawie dofinansowania termomodernizacji budynków 

użyteczności publicznej, 

- słabym zainteresowaniem mieszkańców Gminy Rytwiany  projektem 

„parasolowym”. Wójt przypomniał, że termin składania wniosków został 

przesunięty do końca października bieżącego roku. W ubiegłym tygodnia odbyły 

się dwa dodatkowe spotkania z mieszkańcami Rudy i Rytwian w sprawie 

przystąpienia do programu  wykorzystującego odnawialne źródła energii. 

Zainteresowanie niewielkie. Wpłynęło 30 deklaracji o przystąpieniu do 

programu. Jeżeli będzie tak słabe zainteresowanie mieszkańców to Gmina 

Rytwiany nie stworzy samodzielnie wymaganej grupy. Wójt powiedział, że będą 

czynione starania o zbudowanie grupy być może z udziałem  sąsiednich gmin, 

 

-  otrzymanej  decyzji Ministra Rozwoju i Finansów wprowadzającej zmiany w 

budżecie państwa na rok 2017 uwzględniającej kwotę 1 168 957 złotych dla 

Gminy Rytwiany na finansowanie korekty finansowej z tytułu podatku VAT z 

budowy kanalizacji. 

Pytań do Wójta nie było. 

 

 

Pkt 4 

 

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rytwiany na lata 2017-2027 



przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk. Zmiany uwzględniają 

zarządzenia wójta zwiększające wydatki. 

 

Pytań i dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr XXX/160/017 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Rytwiany na lata 2017-2027 została podjęta jednogłośnie 14 

głosami. Podczas głosowania na sali obrad było obecnych 14 radnych. 

 

Pkt 5 
 
 
Zmiany w budżecie gminy na 2017 rok przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława 

Szewczyk. Zmiany w budżecie  spowodowane są zwiększeniem dochodów  o 

1 200 zł z wpłat z tytułu prowadzonych rozgraniczeń oraz wyodrębnieniem z 

kosztów  ogółem wydatku majątkowego w kwocie 37 000 złotych na zakup 

zestawu hydroforowego na ujęcie wody w Rytwianach. 

Pytań i dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy  Jerzy Gwizdowski odczytał treść uchwały i poddał 

pod głosowanie. Uchwała na XXX/161/2017 w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2017 rok została podjęta jednogłośnie 14 głosami . Podczas 

głosowania na sali obrad było obecnych 14 radnych.  

 

 

Pkt 6 

 

W interpelacjach i wolnych wnioskach głos zabrali: 

- Przewodniczący Rady Gminy przypomniał radnym o  obowiązku złożenia 



oświadczeń majątkowych oraz  zaprosił do udziału w obchodach 226 rocznicy 

uchwalenia Konstytucji 3 Maja organizowanych przez Gminne Centrum Kultury. 

 

- Radny Wiesław Skład w sprawie naprawy ogrodzenia ochraniającego rów  przy 

placu Urzędu Gminy. 

- Radny Wiesław Skład poinformował radnych, że  po spotkaniu członków 

Komisji Edukacji, w którym uczestniczyła dyrektor Szkoły w Strzegomiu 

ustalono, że nie będzie zmiany formuły obchodów Dnia Dziecka. Będą konkursy 

i wycieczka. Składka radnych na dofinansowanie wycieczki – 150 złotych, płatna 

do 20 maja 2017 r. 

- Przewodnicząca Komisji Rozwoju Lokalnego  Irena Pogorzelska poinformowała, 

że w dniu 25 kwietnia br. odbyło się wyjazdowe posiedzenie Komisji Rozwoju 

Lokalnego mające na celu przegląd dróg gminnych (I etap). Prosi o zgłaszanie  

dróg wymagających remontu. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że najpilniejsze drogi do remontu to 

Rytwiany – Strzegom,  Strzegomek – ulica Boczna łącznie z przepustem (droga ta 

nie jest ujęta w protokole popowodziowym), Kłoda – obok szkoły. 

 

- Radna  Mieczysława Sikora w sprawie zagrodzonej drogi przez P. Łabędzkiego 

w Kłodzie. 

Wójt odpowiedział, że  Urząd  Gminy nie może podejmować działań w tej 

sprawie. Teren jest prywatny. Inicjatywa należy do osób, które korzystały z tej 

drogi. Należy złożyć wniosek do sądu o zasiedzenie, ustanowienie drogi 

koniecznej. 

- Radny Artur Dzieciuch  w sprawach:  oczyszczenia rowów  w Strzegomku oraz 

odnowienia  tablic z nazwami ulic. 

- Radny Jacek Pytko w sprawach: oczyszczenia rowu obok P. Złotnika oraz 



odnowienia znaków informacyjnych  „Gmina Rytwiany Wita”. 

 

Pkt  7 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował wszystkim za udział 

i zamknął obrady XXX sesji Rady Gminy Rytwiany. 

 

Prot. U.Marczewska                                     Przewodniczący  Rady Gminy 

                                                                               Jerzy  Gwizdowski 


